
Oświadczenie złożone 
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego 
na 18. posiedzeniu Senatu 
w dniu 25 września 2008 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall 

Pani Minister! 

Zwracam się do Pani z prośbą o wyjaśnienie dwóch kwestii dotyczących ustawy z dnia 
11 kwietnia 2007 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz o zmianie niektórych innych 
ustaw. 

Po pierwsze, proszę o podanie przyczyn ograniczenia możliwości egzaminów eksternistycznych 
do trzech typów szkół, czyli do szkoły podstawowej, gimnazjum i liceum ogólnokształcącego. 
Dlaczego wyłączono ewentualność uzyskania kwalifikacji zawodowych poprzez egzaminy 
eksternistyczne? Czy to oznacza, iż zdanie eksternistycznego egzaminu maturalnego jest 
łatwiejsze niż zdanie egzaminów zawodowych? Z jakiego powodu odebrano możliwość 
uzyskania zawodu osobom pracującym już w danym zawodzie, którzy nie posiadają formalnych 
kwalifikacji w tym zakresie? To właśnie ci ludzie mają wiedzę praktyczną, a to taka wiedza 
powinna być podstawą uzyskania zawodu, nie zaś wiedza teoretyczna. 

Po drugie, proszę Panią Minister o przedstawienie przebiegu i istoty uzgodnień 
międzyresortowych oraz wyniku konsultacji społecznych przeprowadzonych w toku prac 
legislacyjnych na przywołaną ustawą. 

Z poważaniem 
Grzegorz Wojciechowski 
 


